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The Responsibility of the Landowner

Abstract
Algerian legidlator has authorized the landowner to enjoy and dispose of his building as he

wishes, provided that he does not violate the laws and regul ations which oblige him to comply
with certain constraints and conditions relating to both the public interest and to the private
interests of individuals. Therefore, the law prohibited any infringement or abuse causing
harm to others under penalty of liability. There are two types of liability of the landowner:
one by fault; it is based on the general rules of negligent liability and the sanction of which
involves compensation for the damage by way of compensation. The other liability comes out
of the ordinary case in which the owner isliable without fault. Thisis when he causes unusual
damage to others and for which the law involves compensation which can only be by the
removal of the unusual damage.

Key words. Ownership, buildings, abuse, error, damage, liability .

La responsabilité du propriétaire foncier

Résumé

Le Iégidateur algérien a autorisé le propriétaire foncier a jouir et disposer de son immeuble
comme bon lui semble a condition de ne pas transgresser les lois et les réglementations qui
I’obligent de se conformer a certaines contraintes et conditions relatives tant a I’intérét public
qu’aux intéréts privés des individus. Par conséquent, la loi a interdit toute atteinte ou abus
causant préjudice a autrui sous peine d’engagement de la responsabilité. Il existe deux types de
responsabilités du propriétaire foncier: une par faute, elle est basée sur les regles générales de la
responsabilité par négligence et dont la sanction implique une réparation du préudice par voie
de dédommagement. L’autre responsabilité qui sort du cas ordinaire et dans laquelle le
propriétaire est responsable sans faute, et ce lorsqu’il cause a autrui un prejudice inhabituel et
dont la loi implique une réparation qui ne peut étre que par la levée du préudice inhabituel.

Mots - clés: Propriété, immeuble, abus, erreur, préudice, responsabilité
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